
Zpráva kontrolní komise za rok 2020 
 
Vážení členové družstva! 
 
Z pověření kontrolní komise ZD Záhoří Soběchleby se sídlem v Dolních Nětčicích, Vás seznámím s její činností za 
uplynulé období roku 2020. Kontrolní komise je tříčlenná a pracuje ve složení Ludmila Jančíková, Ing. Daniel 
Kuchař a já Zdeněk Sehnal. Kontrolní komise se řídí schválenými stanovami Zemědělského družstva Záhoří 
Soběchleby, schází se podle potřeby a zabývá se řešením podnětů členů k chodu zemědělského družstva. 

Účetnictví za rok 2020 bylo posouzeno kvalifikovaným auditorem, který se ve své zprávě vyjádřil k vedení našeho 
účetnictví. 

Komise si vytýčila tyto hlavní úkoly: 

1. Kontrolu plnění usnesení z jednání představenstva zemědělského družstva.  
Byl jsem zván a účastnil jsem se jednání představenstva družstva, které se v minulém roce scházelo 
pravidelně. K způsobu a průběhu jednání představenstva nemá komise žádných podstatných připomínek. 
Na jednáních představenstva družstva se řešil chod rostlinné výroby, živočišné výroby, provoz fotovoltaické 
(sluneční) elektrárny, pekárny a prodejen. Také se řešily problémy, které nám připravuje v rostlinné výrobě 
hlavně nepřízeň počasí, aktualizace vyhlášek a státních nařízení a překážky běžných pracovních dnů. 
Usnesení představenstva bylo vždy na následném jednání zkontrolováno, dlouhodobá plnění byla 
sledována. 

2. Sledování zásad správné zemědělské praxe při ochraně životního prostředí. 
- Dodržováním zásad při skladování chlévské mrvy a vývozu močůvky. 
- Setím ochranných pásem na svahovitých polích s kukuřicí a řepou. 
- Dlouhodobě se nedaří dokončit odvodňování polí a příkop, aby na polích nevznikaly podmáčené 

plochy.  

3. Provést kontrolu pokladny a evidenci mezd. 
Byla provedena kontrola pokladní hotovosti a nebyl shledán rozdíl. V evidenci vyplácení mezd a evidenci 
zaměstnanců nebyly zjištěny rozdíly. 

4. Sledování rozboru hospodaření družstva.  
Kontrolní komise vzala na vědomí dokument Rozbor hospodaření roku 2020. Ze zprávy o výsledku 
hospodaření našeho zemědělského družstva vyplývá, že i letos se hospodařilo se ziskem a to 286 000 Kč, a 
to i díky čerpání státních dotací. Opět doporučujeme zaměřit se na větší okruh čerpání dotací např. na 
dotační tituly na nákup nové zemědělské techniky i jiných technologií. Také doporučujeme nákup půdy jako 
základního prostředku naší zemědělské výroby. 

5. Kontrola provádění inventur  
Jako předseda kontrolní komise jsem byl zařazen do inventurní komise a měl jsem tak možnost přímo 
posoudit řádné provádění inventur.   

 Závěrem nám všem přeji řádné hospodaření s lepším hospodářským výsledkem než v roce 2020 a aby se našemu 
zemědělskému družstvu dařilo.  

Zdeněk Sehnal 

V Dolních Nětčicích, 9. června 2021 


